
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင့္ စားနပ္ 
ရိကၡာဖူလံုေရးရံပံုေငြ၏ ႏွစ္ပတ္လည္ ဖိုရမ္ 
(၂၀၁၄) 

ဥေရာပသမဂၢသံအမတ္ႀကီး မစၥတာ႐ုိလန္ကုိဘီယာမွ အဖြင့္အမွာစကား 
ေျပာၾကားျခင္း 

 

ဥေရာပသမဂၢသည္ အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင့္ စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရးရံပံုေငြ       
ဘုတ္ေကာ္မတီ၏လက္႐ွိဥကၠ႒ျဖစ္သည္။ 
 

 



 
ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားကို ႀကိဳဆိုျခင္း 
 

အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင့္ စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရးရံပံုေငြ (LIFT) 

ဘုတ္ေကာ္မတီ၏ လက္႐ွိဥကၠ႒အေနျဖင့္ ဤႏွစ္ပတ္လည္ဖိုရမ္တြင္ 

အဖြင့္အမွာစကား ေျပာၾကားရသည္ ကၽြႏ္ုပ္အေနျဖင့္ အထူးပဲ ဂုဏ္ယူ 

ရပါတယ္။ ဥကၠ႒ တစ္ေယာက္အေနျဖင့္ ကၽြႏ္ုပ္သည္ ၾသစေၾတးလ်၊ 
ဒိန္းမတ္၊ ဆီြဒင္၊ ၿဗိတိန္ႏွင့္ အေမရိကႏိုင္ငံအစ႐ိွေသာ အသက္ေမြး 
၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင့္ စားနပ္ရိကၡာ ဖူလံုေရးရံပံုေငြ  ၏ အလွဴ႐ွင္ (၁၁) 

ဦးကိုယ္စားျပဳထားပါတယ္။ 

 



 
 

အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင့္ စားနပ္ရိကၡာဖူလုံေရးရံပုံေငြသည္ ျမန္မာ 
အစုိးရအဖြဲ႔ႏွင္ ့၂၀၀၉ ခုႏွစ္ကတည္းက အတူတကြ ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္လွ်က္ 

႐ွိပါသည္။ ကၽြႏ္ုပ္တို႔သည္ ကုလသမဂၢေထာင္စုႏွစ္ဖြံ႔ၿဖိဳး ေရးရည္မွန္းခ်က္အမွတ္ 

(၁) ျဖစ္သည့္ ဆင္းရဲႏြမ္းပါးမႈႏွင့္ ဆာေလာင္မႈကုိ ထက္၀က္ေလွ်ာ့ခ်ေရးဟူသည့္ 

ရည္မွန္းခ်က္ကုိ ေရာက္႐ွိရန္ အတူပူးေပါင္းလုပ္ ေဆာင္လွ်က္႐ိွပါသည္။ LIFT 

အေနျဖင့္ေျမယာအနည္းငယ္သာ ပိုင္ဆိုင္သည့္ အိမ္ေထာင္စုမ်ားႏွင္ ့ေျမယာမဲ့ 
မ်ားကိ ုဦးတည္ေဆာင္ရြက္ေပးလွ်က္႐ိွၿပီး  ၄င္းတို႔၀င္ေငြမ်ား တိုးတက္ေစရန္၊ 
အဟာရျပည့္၀ကာစားနပ္ရိကၡာဖူလံုေစရန္ႏွင့္ လူေနမႈဘ၀ အဆင့္အတန္း 
ပိုမိုျမင့္မားေစရန္ ကူညီပံ့ပိုးေသာ စီမံကိန္းမ်ားကုိ ရံပံုေငြေထာက္ပ့ံ 

ေပးလွ်က္႐ိွပါတယ္။ 

 

 
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင္ ့စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရးရံပံုေငြ 
(LIFT) 



 ၀င္ေငြရ႐ိွရန္ အခြင့္အလမ္းမ်ိဳးစံုရ႐ိွေစရန္ 
အခြင့္အေရးမ်ားေပၚေပါက္ေစျခင္း၊ ေကာက္ပသဲီးႏံွမ်ား၏အရည္အေသြးကို 
တိုးတက္ေစျခင္း၊ ေစ်းကြက္ႏွင့္ေခ်းေငြရယူ ရန္ 

ကိုပိုမုိလက္လွမ္းမီေစျခင္းႏွင္ ့ဤသို႔လုပ္ကိုင္ျခင္း အဆင့္အားလံုးတြင္ 

စြမ္းေဆာင္ရည္ျမင့္မားေစျခင္းျဖင့္ ကၽြႏ္ုပ္တို႔၏စီမံကိန္းမ်ားမ်ားမွ 
ေရ႐ွည္ဖြံ႔ၿဖိဳးတိုး တက္မႈကုိ ဦးတည္ေဆာင္ရြက္လွ်က္႐ိွပါတယ္။ 

 ဆိုလိုသည္မွာလယ္ယာေျမမ်ားတြင္ ပိုမိုရင္းႏီွးျမဳပ္ႏွံျခင္းျဖင့္ ပိုမိုေကာင္းမြန္ 
ေသာအစားအစာမ်ားကိ ုရ႐ိွေစၿပီး ပိုမုိမ်ားျပားေသာ ကေလးမ်ားကိုလည္း 
ေက်ာင္းတက္လာႏိုင္ေစျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ဆိုလိုရင္းမွာ 
အထိခိုက္အလြယ္ဆံုးေသာ သူမ်ားသည္ အခက္အခဲႏွင္ ့
အေျပာင္းအလဲမ်ားကို ပိုမိုခံႏိုင္လာမည္ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

 
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင္ ့စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရး ရံပံုေငြ 
(LIFT) 



 ၂၀၀၉ ခုႏွစ္မွ စတင္၍ LIFT အေနျဖင့္ စီမံကိန္း ၉၀ ေက်ာ္ကို ေဒၚလာသန္း ၂၀၅ 

သန္းပတ၀္န္းက်င္အထ ိေထာက္ပ့ံေပးၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ ယခုအခ်ိန္တြင္ LIFT   ၏ 

စီမံကိန္းမ်ားသည္ ျမန္မာႏိုင္င၏ံ ၿမိဳ႕နယ္ ၅၀ ရာခုိင္ႏႈန္း၏အထက္တြင္ 
လုပ္ေဆာင္လွ်က႐ိွ္ပါသည္။ ဤစီမံကိန္းမ်ားကို LIFT ၏မိတ္ဆက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ 
လုပ္ေဆာင္လွ်က႐ိွ္ၿပီး ကၽြႏု္ပ္တုိ႔မိတ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းအမ်ားအျပားကို ယေန႔ေတြ႔ရ 

သည့္အတြက္လည္း အမ်ားႀကီး၀မ္းေျမာက္ရပါတယ္။ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားတို႔တြင္ ေဒသအစိုးရ 

မဟုတ္ေသာ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ ႏုိင္ငံတကာအစိုးရမဟုတ္ေသာ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ 
သုေတသနျပဳလုပ္ေသာအဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ စာေပသင္ၾကားေရး ႏွင္ ့ပတ္သက္ေသာ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ ကုလသမၼဂၢအဖြဲ႔အစည္းမ်ား ႏွင္ ့ႏုိင္ငံတကာအဖြဲ႔အစည္းမ်ားပါ႐ိွပါတယ္။ 
ကၽြႏု္ပ္တုိ႔၏ မိတ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ား အေနျဖင့္ ၄င္းတို႔၏ ႀကိဳးပမ္းအားထုတ္မႈမ်ား၊ 
ရလဒ္မ်ားႏွင့္ျမန္မာႏိုင္င၏ံ ေက်းလက္ေဒသမ်ား႐ိွ ဆင္းရဲသူမ်ားအတြက္ စားနပ္ရိကၡာဖူလုံေရး 
တိုးတက္ေစရန္ ဗဟုသုတအခ်က္အလက္မ်ား တိုးတက္ေစျခင္းမ်ားကို စြမ္းစြမ္းတမံ 

ေဆာင္ရြက္ခ့ဲသည့္အတြက္ ကၽြႏု္ပ္အေနျဖင့္ ဤေနရာမွ ဦးညြတ္ဂုဏ္ျပဳအပ္ပါတယ္။ 

 
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင္ ့စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရး ရံပံုေငြ 
(LIFT) 



 ကၽြႏ္ုပ္တို႔အားလံုးအတူတကြ ေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖင့္ ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ လူ 

၂.၅ သန္း (ႏုိင္ငံလူဦးေရ၏ ၅ ရာခိုင္ႏႈန္း) 
ထံေရာက္႐ွိကူညီေဆာင္ရြက္ႏုိင္ခဲ့ၿပီျဖစ္ပါ တယ္။ ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ 
အေျပာင္းအလဲကုိ ေဆာင္ရြက္လွ်က္႐ိွၿပီး ပိုမိုေဆာင္ရြက္ ႏုိင္ေသာ 
စြမ္းရည္မ်ားလည္း ကၽြႏ္ုပ္တို႔တြင္႐ိွပါတယ္။ 

 LIFT အေနျဖင့္ ႏုိင္ငံေတာ္အစိုးရ၏ ဦးစားေပးျဖစ္ေသာ ေက်းလက္ေနျပည္ 
သူမ်ား၏ ဆင္းရဲႏြမ္းပါးမႈကိ ုေလွ်ာ့ခ်ျခင္းႏွင့္ကိုက္ညီေစရန္ႏွင့္ ႏုိင္ငံေတာ္ 
အစိုးရႏွင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားႏွင္ ့ပိုမုိလက္တြဲေဆာင္ရြက္ႏုိင္ေစရန္ 
မိမိ၏မဟာဗ်ဴဟာကို ယခႏွုစ္တြင္ ျပဳျပင္မြမ္းမံခဲ့ပါတယ္။               
ဤမဟာဗ်ဴဟာသည္ ကၽြန္ႏုပ္တုိ႔၏မိတ္ဖက္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၏ 

အေတြ႔အႀကံဳႏွင့္ဗဟုသုတမ်ားကို အေျခခံတည္ေဆာက္ထားပါတယ္။ 

 
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင္ ့စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရး ရံပံုေငြ 
(LIFT) 



 ဤဗ်ဴဟာအသစ္ႏွင့္အတ ူအလွဴ႐ွင္မ်ားအေနျဖင့္ ၄င္းတို႔၏လွဴဒါန္းကူညီမႈ 
မ်ားကို ျပင္ဆင္ခဲ့ၿပီး ရင္းျမစ္အသစ္မ်ားမွ ေထာက္ပံ့ရန္လည္း 
၀န္ခံကတိျပဳၿပီးျဖစ္ပါ တယ္။ LIFT အေနျဖင့္ ရံပံုေငြေထာက္ပံ့မႈကို 
ႏွစ္ဆတိုးလွ်က္႐ိွပါတယ္။ 

 ဤအရင္းအျမစ္အသစ္မ်ားမွ အလွဴေငြမ်ားက LIFT စီမံကိန္းမ်ားကုိ 
ေနာက္တဆင့္အေနျဖင့္ အပူပိုင္ဇုန္မ်ား၊ ေတာင္တန္းစေသာ ကုန္ေျမ 

ျမင့္မ်ားႏွင္ ့ျမစ္၀ကၽြန္းေပၚေဒသမ်ားတြင္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္ႏ္ုိင္ေစခဲ့ပါတယ္။ အေသးစိတ္အခ်က္အလက္မ်ားကို 
မၾကာမွီထုတ္ျပန္ေပးမွာျဖစ္ပါတယ္။ LIFT   အေနျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္ 
အနည္းဆံုး ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အထ ိဆက္လက္ ပ့ံပိုးကူညီသြား မွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 
အသက္ေမြး၀မ္းေက်ာင္းမႈႏွင္ ့စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရး ရံပံုေငြ 
(LIFT) 



ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွ ဧည့္ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 

 ယခုႏွစ္ပတ္လည္ ဖိုရမ္ကုိ ေမြးျမဴေရး၊ ေရလုပ္ငန္းႏွင့္ ေက်းလက္ေဒသဖြံ႔ၿဖိဳး 
ေရး ၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္အတ ူစီစဥ္ေဆာင္ရြက္ခ့ဲပါတယ္။ ယခုဖိုရမ္တြင္ 

ႏုိင္ငံတြင္းႏွင့္ ႏုိင္ငံတကာေက်းလက္ေဒသ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရး 
လႈပ္႐ွားေဆာင္ရြက္ေနသူမ်ား တက္ၾကြစြာ ေဆြးေႏြးမႈမ်ားေဆာင္ရြက္ရန္ႏွင့္ 

ေက်းလက္ေဒသေနျပည္သူတို႔၏ဘ၀တိုးတက္ေရး အတြက္ 

အခြင့္အလမ္းမ်ား၊အခက္အခမဲ်ားႏွင့္ပတ္သက္ေသာ ကၽြႏ္ုပ္တုိ႔၏ 

အိုင္ဒီယာမ်ားကုိ မွ်ေ၀ရန္ႏွင့္ပိုမိုစဥ္းစားႏိုင္ေစရန္ 
ႏွစ္ရက္ခန္႔က်င္းပမည္ျဖစ္ပါတယ္။ 



ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွ ဧည့္ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 

 ဤႏစွ္ပတ္လည္ အစီအစဥ္အတြက္ ကၽြႏ္ုပ္တုိ႔အဓိကဦးတည္ခ်က္မွာ 

 ေျပာင္းလေဲနေသာလက္ရိွအေျခအေနမ်ားကို ပိုမုိအေသးစိတ္ ေလ့လာရန္ ႏွင့္ 

အေသးစားလယ္သမားမ်ား ႏွင့္ ေျမယာမဲ့အလုပ္လုပ္ကိုင္သူမ်ား အတြက္ 

အက်ိဳးရွိမည့္ အခြင့္အလမ္းသစ္မ်ားေဖာ္ေဆာင္ရန္    

 ေရရွည္တည္တ့ံခုိင္ျမ ဲဖြံ႔ၿဖိဳးရန္အတြက္ အားလုံးအတူအကြ ပါ၀င္ လုပ္ေဆာင္ 

နုိင္ေအာင္ ဆက္လက္အားေပးရန္ ႏွင့္  

 ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ား မလႊဲေရွာင္ၾကံဳလာနိုင္ေသာ အခက္အခ၊ဲ 
အတားအဆီးမ်ားကိ ုေက်ာ္လႊားနိုင္ရန္အတြက္ စြမ္းရည္မ်ားကိ ုျမွင့္တင္နိုင္္မည့္ 

နည္းလမ္းမ်ားကိ ုေဆြးေႏြးရန္ျဖစ္ပါသည္။ 



ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 

 ဤႏစွ္ပတ္လည္ အစီအစဥ္အတြက္ ကၽြႏ္ုပ္တုိ႔အဓိကဦးတည္ခ်က္မွာ 

 ေျပာင္းလေဲနေသာလက္ရိွအေျခအေနမ်ားကို ပိုမုိအေသးစိတ္ ေလ့လာရန္ ႏွင့္ 

အေသးစားလယ္သမားမ်ား ႏွင့္ ေျမယာမဲ့အလုပ္လုပ္ကိုင္သူမ်ား အတြက္ 

အက်ိဳးရွိမည့္ အခြင့္အလမ္းသစ္မ်ားေဖာ္ေဆာင္ရန္    

 ေရရွည္တည္တ့ံခုိင္ျမ ဲဖြံ႔ၿဖိဳးရန္အတြက္ အားလုံးအတူအကြ 
ပါ၀င္လုပ္ေဆာင္နိုင္ေအာင္ ဆက္လက္အားေပးရန္ ႏွင့္  

 ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ား မလႊဲေရွာင္ၾကံဳလာနိုင္ေသာ အခက္အခ၊ဲ 
အတားအဆီးမ်ားကိ ုေက်ာ္လႊားနိုင္ရန္အတြက္ စြမ္းရည္မ်ားကိ ုျမွင့္တင္နိုင္္မည့္ 

နည္းလမ္းမ်ားကိ ုေဆြးေႏြးရန္ျဖစ္ပါသည္။ 



 ကၽြႏု္ပ္တို႔သည္ ေက်းလက္ဖြံ႔ၿဖိဳးမႈက႑အတြက္ လိုအပ္ေသာ အသိပညာဗဟုသုတ 

မ်ားကိ ုတည္ေဆာက္ရန္ ႏွင့္ ေ၀မွ်ရန္ဆိုသည့္ အယူအဆ ကိုလည္း 
အားေပးပါသည္။ အမ်ိဳးမ်ိဳးေသာ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ ျပဳလုပ္ထားေသာ 
မ်ားျပားေသာေလ့လာမႈမ်ားကို မည္ကဲ့သို႔စနစ္က်စြာ စီမံသံုးသပ္ၿပီး 
ေတြ႔ရွိလာေသာရလာဒ္သက္ေသမ်ားကုိ ဆင္းရဲေသာလူတန္းစားမ်ားအတြက္ 
အေထာက္အကူျပဳမည့္ မူ၀ါဒမ်ားေဖာ္ေဆာင္နုိင္ရန္ အတြက္ျဖစ္ပါသည္။ 

 ဤေဆြးေႏြးမႈမ်ားသည္ ကုလသမဂၢ၏ ႏုိင္ငံတကာမိသားစု စုိက္ပ်ိဳး ေမြးျမဴ 
ေရးႏွစ္ႏွင့္အခ်ိန္ကိုက္ျဖစ္ၿပီး မိသားစုတပိုင္တႏိုင္စုိက္ပ်ိဳးေမြးျမဴမႈမ်ားသည္ 
အစားအစားထုတ္လုပ္ျခင္း၊ သဘာ၀သယံဇာတရင္းျမစ္မ်ားကို ေရ႐ွည္စီမံေဆာင္ 

ရြက္ျခင္းႏွင့္ ေက်းလက္ေနျပည္သူမ်ား၏ ၀င္ေငြမ်ားတိုးတက္ေစျခင္းတို႔တြင္ အေရး 
ပါမႈကိ ုသ႐ိွိေစပါတယ္။ တစ္ပုိင္တစ္ႏုိင္စုိက္ပ်ိဳးေမြးျမဴသူမ်ားကို ဦးတည္ေဆာင္ရြက္ 

ျခင္းသည္ ေက်းလက္ေဒသဖြံ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ အေရးအႀကီးဆံုးဦးစားေပးမႈ 
မ်ားထမွဲတစ္ခုျဖစ္ပါတယ္။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 တစ္ပုိင္တစ္ႏုိင္စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးလုပ္ေဆာင္သူမ်ားအေနျဖင့္  ၄င္းတို႔ ၏ စိုက္ပ်ိဳး 
ေမြးျမဴေရးလုပ္ငန္းမ်ားကို တီထြင္ၾကံဆ၍ ကြဲျပားစြာလုပ္ေဆာင္လာ ႏိုင္ေစရန္ 
ႏွင္စ့ီးပြားျဖစ္စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴနဳိင္ေသာ အဆင့္သုိ႔တက္လမ္းႏိုင္ေစရန္ ေကာင္းမြန္ေသာ 
အေျခအေနမ်ားျဖစ္ေပၚေစရန္ ေဆာင္ရြက္ေပးမႈမွာလည္း အလြန္အေရးပါလွပါတယ္။ 

 ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ ေက်းလက္ေဒသေန အိမ္ေထာင္စုမ်ားကို ကူညီရန္လုိအပ္လွပါတယ္။ 
ဆုိလုိသည္မွာ တစ္ပုိင္တစ္ႏိုင္စိုက္ပ်ိဳး ေမြးျမဴသူမ်ားႏွင္ ့ေျမယာမဲ့ အလုပ္လုပ္ကုိင္ သူ 

မ်ားကို ၄င္းတို႔၏ ၀င္ေငြရ႐ွိႏိုင္သည့္အေျခအေနမ်ား ေပၚေပါက္ ေစျခင္းႏွင္ ့
စိုက္ပ်ိဳးေရးမဟုတ္ေသာ အျခားလစာေကာင္းေသာ အလုပ္မ်ား မွ ထြက္လာႏိုင္ေစရန္ 
အခြင့္အလမ္းသစ္မ်ား ေပၚေပါက္လာေစရန္ လုပ္ေဆာင္ျခင္း ကုိဆုိလုိပါတယ္။ 

 ေက်းလက္ေဒသစီးပြားေရးက႑၏တက္ၾကြလုပ္႐ွားမႈမ်ားသိသာထင္ ႐ွားစြာ ေတြ႔ျမင္ 
ခဲ့ရၿပီး ထုိတက္ၾကြလႈပ္႐ွားမႈမ်ားမွ သန္းေပါင္းမ်ားစြာ ေက်းလက္ေန အိမ္ေထာင္စုမ်ား 
အတြက္ အက်ိဳးအျမတ္ရ႐ွိေစမွာျဖစ္ပါတယ္။ သုိ႔ရာတြင္လည္း ေရတိုအေနျဖင့္ လူတုိင္း 
ထိုအခြင့္အေရးကို တန္းတူရ႐ွိမွာမဟုတ္ပါ။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 စီးပြားျဖစ္စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးအဆင့္သုိ႔ ေရာက္႐ွိရန္အခြင့္အလမ္းနည္း ပါး 
ေသာအိမ္ေထာင္စုမ်ား (သုိ႔) စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးမဟုတ္ေသာ အျခားက႑မ်ား သုိ႔ 
ကူးေျပာင္းႏိုင္ေျခ႐ွိေသာအိမ္ေထာင္စုမ်ားကို ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ ၄င္းတို႔လက္႐ွိ 
စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးက႑တြင္ဆက္လက္႐ွိေစရန္ ကူညီသင့္ပါတယ္။ ဤကဲ့သို႔ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ၏စီးပြားေရးေျပာင္းလဲမႈ ကာလတြင္ စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရး က႑သည္ 
၄င္းတို႔၏စားနပ္ရိကၡာဖူလံုေရးႏွင့္အာဟာရဖြံ႔ၿဖိဳးေရးလံုၿခံဳစိတ္ခ်ရေသာ က႑ျဖစ္ 
ပါတယ္။ 

 ယေန႔အဓိကေျပာၾကားမည့္ေဒါက္တာတြမ္ရ္ယာဒိုမွ တစ္ပုိင္တစ္ႏိုင္ စိုက္ပ်ိဳး 
ေမြးျမဴသူမ်ားႏွင္ ့ေျမယာမဲ့မ်ားအတြက္ အေျခအေနေျပာင္းလဲမႈမ်ားႏွင္ ့ပတ္သက္၍ 

ပိုမိုအေသးစိတ္ေသာ အခ်က္မ်ားကို မၾကာခင္ေျပာၾကားေပးမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ေက်းလက္ေဒသစီးပြားေရးက႑မွာ ေျပာင္းလတဲိုးတက္ လွ်က႐္ွိပါတယ္။ 
ဤေျပာင္းလဲမႈသည္ ၀န္ေဆာင္မႈလႈပ္႐ွားေျပာင္းလဲေနမႈမ်ား၊ ကုန္ပစၥည္းမ်ား 
လႈပ္႐ွားေျပာင္းလဲေနမႈမ်ားႏွင္ ့လူမ်ားလႈပ္႐ွားေျပာင္းလဲေနမႈမ်ား စသည့္ 

လႈပ္႐ွားေျပာင္းလဲမႈမ်ားအရ သိသာေစပါတယ္။ 

 ဤအေၾကာင္းအရာႏွင္ပ့တ္သက္၍ေသာ္လည္းေကာင္း၊ တိုးတက္မႈမ်ား ၏ ေရႊ႔လ်ားမႈ 
အသစ္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္၍လည္းေကာင္း ယေန႔ျပဳလုပ္မည့္ ျမန္မာ့ေက်းလက္ 
စီးပြားေရး၏ အေနအထားအေျပာင္းအလမဲႈမ်ားအေၾကာင္း ကၽြမ္းက်င္သူမ်ား 
ေဆြးေႏြးျခင္းအစီအစဥ္တြင္ ပိုမိုနားေထာင္ရမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 ယေန႔၏အျခားအစီအစဥ္မ်ားမွ လယ္ယာစိုက္ပ်ိဳးမႈစီးပြားေရးႏွင့္ ပတ္သက္ေသာ 
သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားေျပာၾကားသြားမည္ျဖစ္ၿပီး ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္  တစ္ပုိင္ တစ္ႏိုင္ 
စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴလုပ္ကို္င္သူမ်ားအတြက္ အက်ိဳးအျမတ္မည္မွ်႐ွိ မည္ျဖစ္ပါတယ္။ 
ကၽြႏ္ုပ္တို႔၏ မိတ္ဖက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ သင္ခန္းစာယူစရာမ်ားကို လည္းၾကား ရမွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 ဗဟုသုတမ်ားစြာ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားစြာႏွင္ ့အုိင္ဒီယာအေတြး အေခၚမ်ားစြာကို 
တစ္ရက္အတြင္း ဖလွယ္ၾကမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 ဤအခ်က္မ်ားမွ ဒုတိယေန႔၏အဓိကအခ်က္ျဖစ္ေသာ စီမံကိန္းပံုစံ အသစ္မ်ား 
ေရးဆြရဲန္ႏွင့္ မူ၀ါဒမ်ားခ်မွတ္ရန္ အေတြ႔အႀကံဳဗဟုသုတမ်ား မည္သို႔စု စည္း၊ စီမံခန္႔ခြ၊ဲ 
ျဖန္႔ေ၀အသံုးျပဳမည္နည္းဟု ေသာေမးခြန္းကို အေျဖ႐ွာႏုိင္ရန္ ႀကိဳးစားရမွျဖစ္ပါတယ္။ 

 မနက္ျဖန္မွာေတာ့ ဗဟုသုတမ်ားကို စီမံခန္႔ခြရဲာတြင္ ကၽြမ္းက်င္သူ ေဒါက္တာ 
ဘီဗြန္းပင္တုိ မွကၽြႏ္ုပ္တို႔ႏွင္ ့အတူတကြဗဟုသုတစုစည္းမႈစနစ္တည္ ေဆာက္ရန္အတြက္ 
လမ္းျပကူညီေပးမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 LIFT အေနျဖင့္ ေလ့လာသင္ၾကားေရးကို အသစ္ခ်မွတ္ထားေသာ 
မဟာဗ်ဴဟာ၏ဗဟိုအခ်က္လုပ္ေဆာင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဧည့္သည္ေတာ္တို႔ကလည္း  

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 ဗဟုသုတမ်ားစြာ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားစြာႏွင္ ့အုိင္ဒီယာအေတြး အေခၚမ်ားစြာကို 
တစ္ရက္အတြင္း ဖလွယ္ၾကမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 ဤအခ်က္မ်ားမွ ဒုတိယေန႔၏အဓိကအခ်က္ျဖစ္ေသာ စီမံကိန္းပံုစံ အသစ္မ်ား 
ေရးဆြရဲန္ႏွင့္ မူ၀ါဒမ်ားခ်မွတ္ရန္ အေတြ႔အႀကံဳဗဟုသုတမ်ား မည္သို႔စု စည္း၊ စီမံခန္႔ခြ၊ဲ 
ျဖန္႔ေ၀အသံုးျပဳမည္နည္းဟ ုေသာေမးခြန္းကိ ုအေျဖ႐ွာႏုိင္ရန္ ႀကိဳးစားရမွျဖစ္ပါတယ္။ 

 မနက္ျဖန္မွာေတာ့ ဗဟုသုတမ်ားကို စီမံခန္႔ခြရဲာတြင္ ကၽြမ္းက်င္သူ ေဒါက္တာ 
ဘီဗြန္းပင္တို႔မွ ကၽြႏ္ုပ္တို႔ႏွင္ ့အတူတကြဗဟုသုတစုစည္းမႈစနစ္တည္ ေဆာက္ရန္အတြက္ 
လမ္းျပကူညီေပးမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 LIFT အေနျဖင့္ ေလ့လာသင္ၾကားေရးကုိ အသစ္ခ်မွတ္ထားေသာ မဟာဗ်ဴဟာ၏ 

ဗဟုိအခ်က္လုပ္ေဆာင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဧည့္သည္ေတာ္တို႔ကလည္း ကၽြႏ္ုပ္တို႔ ရည္ရြယ္ 

ထားေသာ ဤေလ့လာသင္ယူေရးစုစည္းမႈစနစ္ ကုိပါ၀င္ကူညီတည္ေဆာက္ မယ္လို႔ 
ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 ဒုတိယေန႔မွာ အခက္အခဲမ်ားကို တုန္႔ျပန္ေက်ာ္လႊားႏိုင္စြမ္းကို တိုးျမွင့္ေပးျခင္း 
ပံုစံအမ်ိဳးမ်ိဳးကို ဦးတည္ေဆြးေႏြးျခင္းႏွင့္ အဆံုးသတ္မွာ ျဖစ္ပါတယ္။ အခက္အခဲမ်ားကို 
တုန္႔ျပန္ေက်ာ္လႊားျခင္းသည္ တည္တ့ံခိုင္ၿမဲေသာ ေက်းလက္ေဒသ စီးပြားေရးအတြက္ 
အေျခခံျဖစ္ၿပီး LIFT ၏ မဟာဗ်ဴဟာ၏ အေျခခံအခ်က္လည္း ျဖစ္သည္။ ဤအခ်က္မ်ားကို 
ေဆြးေႏြးရန္ စိုက္ပ်ိဳးေရးႏွင္ေ့ဂဟေဗဆိုင္ရာ ကၽြမ္းက်င္သူမ်ား ႏွင္ ့လူမႈလုံၿခံဳေရး ႏွင္ ့
သက္ဆုိင္ေသာ ကၽြမ္းက်င္သူမ်ား ေရာက္႐ွိေနသည္မွာ ကၽြႏ္ုပ္တို႔အဖို႔ 
ဂုဏ္ယူစရာေကာင္းလွပါတယ္။ 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 



 နိဂံုးခ်ဳပ္ဆိုရလွ်င္ LIFT ၏ ဥကၠ႒အျဖစ္ေဆာင္ရြက္ရသည္မွာ ကၽြႏ္ုပ္အေနျဖင့္ 
ဂုဏ္ယူဖြယ္ေကာင္းလွပါတယ္။ ထိေရာက္ေသာ ပံ့ပိုးကူညီမႈ၏ ေအာင္ျမင္သည့္ 
ဥပမာတစ္ရပ္အျဖစ္ရပ္တည္ခြင့္ရသည္မွာ ဂုဏ္ယူစရာျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြႏ္ုပ္တို႔အေနျဖင့္ 
အလွဴ႐ွင္မ်ား ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရ ၊ကုလသမဂၢအဖြဲ႔အစည္းမ်ား ႏွင္ ့အျခား မိတ္ဖက္ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရသည္ကို အထူးဂုဏ္ယူပါ တယ္။ 

 ဧည့္သည္ေတာ္တို႔ အေနျဖင့္ တင္ျပမႈမ်ားႏွင္ ့ကၽြမ္းက်င္သူမ်ားေဆြးေႏြးခ်က္ မ်ားကို 
ႀကိဳက္ႏွစ္သက္မယ္ဟု ကၽြႏ္ုပ္အေနျဖင့္ ယူဆပါတယ္။ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ား အေနျဖင့္ 
အေမးအေျဖက႑တြင္သာမက အျခားေဆြးေႏြးမႈမ်ားတြင္ပါ တက္ၾကြစြာပါ၀င္ေဆြးေႏြး 
ရန္တုိက္တြန္းလိုပါတယ္။ ဤႏွစ္ရက္အတြင္းေအာင္ျမင္ေသာ သင္ၾကားျခင္းႏွင့္ ျဖန္႔ေ၀ 

ျခင္းမ်ားျဖစ္ေပၚရန္ ဧည့္သည့္ေတာ္တို႔၏ပါ၀င္မႈက မ႐ွိ မျဖစ္ အေရးပါလွပါတယ္။ 

 

ေလးစားအပ္ပါေသာ ၀န္ႀကီးႏွင္တ့ကြ ဂုဏ္သေရ႐ိွဧည့္ ပရိတ္သတ္မ်ား ခင္ဗ်ာ 


